
Srbija; Beograd ostaje bez stabala, građani poručuju – drveće zdravo

Tužno, šokantno, građani u neverici – tako poslednjih dana zvuče vesti o tome da je u
Beogradu navodno na delu nelegalna seča drveća. I dok na Novom Beogradu građani tvrde
da je posečeno zdravo drveće, na Petlovom brdu – bitka za očuvanje borovog parka vodi se
već godinama.
Jesu li strahovi građana opravdani, i da li je na delu takozvana betonizacija Beograda?
Zvuk seče stabala danima odzvanja prestonicom, ne šumom Beograda, već naseljenim
mestima, a film koji gledaju s jedne strane građani Bloka 29, s druge oni na Petlovom brdu –
daleko je od crtanog. Sudbinu posečenih novobeogradskih topola čeka 261 bor tik do
Ibarske magistrale. I neće je dočekati ako pitate dnevnu stražu koja čuva park Borići.
– Čuvamo ga od nekih koji žele da ga poseku, koji žele da poseku poslednju oazu u ovom
delu Beograda, na 15 km od centra grada – kaže Dejan Jovanović iz Udruženja građana
Petlovo brdo.
– Svaki parkić, svaki pedalj zemlje opštinari su pretvorili u poslovne prostore i stambene
objekte, ništa nam nije ostalo osim ovog ovde – poručuje stanovnik Petlovog brda Dragan
Jeremić.
A to tu je buduća obilaznica oko Beograda. Da bi ona nastala, 1652 bora trebalo je da
nestane prvobitnim projektom, koji je dva puta menjan baš zbog pobune građana.
– To je prostor koji će nestati pod gusenicama tih mašina, mi ne dozvoljavamo nijedno stablo
da se iseče – kaže Dobrivoje Jovičić.
Pre tri godine, međutim, deo građana nagodio se s investitorima – Putevima Srbije i
Evropskom investicionom bankom – da umesto 1000 seku 261 stablo, čime je veći deo šume
sačuvan. Nelegalno, tvrde potpisnici peticije.
-17 građana od ovih 1600 se izdvojilo i sami su se ponudili da na neki način predstavljaju
građane Labudovog i Petlovog brda kojih ima preko 30.000 – objašnjava Dejan Jovanović,
UG Petlovo brdo.
Neki od njih ovde su rasli, drugi sad odrastaju, Ljubinka pak, zbog bolesti sina, izabrala kao
mesto za život. Zato nek vas ne čudi kada kažu ovo: – Ako dođu gusenice, mi ćemo pokušati
da ih zaustavimo.
Kada ih je N1 upitao kako, građani su odgovorili da neće valjda da ih zgaze.
Neće, ali sva je prilika neće ni menjati trasu obilaznice. Šta će raditi? Uprkos obećanju,
Putevi Srbije na pitanja N1 nisu odgovorili. Zato je Zelenilo Beograd imalo spreman odgovor
na sva pitanja zbog seče 5 topola u Bloku 29.
– Sva stabla koja smo mi ovde posekli, a bilo je pet topola, bila su suva stabla, koja su
nebezbedna. Nalazila su se na škarpi, delom su bila okrenuta ka autoputu, a delom ka
pešačkoj stazi. Suva stabla se a priori seku iz bezbednosnih razloga – objašnjava Gordana
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Miljojković, JKP Zelenilo Beograd.
Da su stabla suva, kažu u Zelenilu, vidi se i po panjevima na kojima nema svežih sokova.
Paradoksalno, baš su panjevi građanima delovali zdravo.
– Ja mogu da razumem da je neko navikao na stablo, naprosto tu je odrastao, ali nijedno
stablo ne može da bude posečeno ukoliko Zavod za zaštitu prirode ne kaže da stablo nije
zdravo i ukoliko nadležna komisija grada ne da saglasnost – kaže gradski menadžer Goran
Vesić.
Nema razloga za paniku, tvrde u gradskoj upravi i građanima iz Bloka 29 poručuju da će
dobiti novih pet topola.
Izvor: energetskiportal


